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 حضوٌج الرسالت ححضير وحشخيص سلسلخيي هي الوركباث الجذيذة :

سلسلت هي الوركباث الحلقيت غير الوخجاًست والخي جري ححضيرها هي حفاعل هركباث اليىريا , الثايى يىريا , .1

 .الهايذروكسايل اهيي و الهايذرازيي الوائي هع هركب الجالكىى الوحضر بىجىد هيذروكسيذ الصىديىم
 .سلسلت هي هركباث الٌايخروى الثٌائيت.2
 كعامل والهستدٌن الزنك بوجود الكٌتونات من عدد مع المحضرة الحلقٌة المركبات تفاعل من تحضٌرها جرى والتً

 . مساعد
 المغناطٌسً النووي الرنٌن مطٌافٌة,  الحمراء تحت الاشعة مطٌافٌة بواسطة المحضرة المركبات شخصت

H1NMR الكتلة ومطٌافٌة . 

 اوضحت وقد كرام لصبغة والسالبة الموجبة البكترٌا ضد المحضرة الناٌترونات لسلسلة الباٌولوجٌة الفعالٌة درست
 الادنى المثبط التركٌز قٌاس تم كما,  السالبة دون الموجبة البكترٌا اتجاه فعالٌة المركبات هذه لبعض أن الدراسة

(MIC )لها . 

Synthesis, Characterization and biological activity studies of new dimers 

nitrones 

This thesis is concerned with the synthesis and characterization of two new series : 

1. a series of heterocyclic compounds which have been prepared from the reaction of  urea  , thiourea , 

hydroxylamine and hydrazine hydrate with compound of prepared chalcone in the presence of 

sodium hydroxide . 

2. A series of dinitrone compound. 

These two series identified by IR , H
1
 NMR and mass spectroscopic techniques. 

The biological activity of the prepared compound was investigated against two types of germs (Gram 

positive and negative) and it has found that these compound the study showed that some of these 

compounds effective against bacteria positive without negative , as the focus was to measure the 

minimum inhibitory (MIC) to them. 

 


